
Erhvervs-, Vækst- og Eksportudvalget

Til: Erhvervs- og vækstministeren

Dato: 12. februar 2014

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 239
I regeringens Vækstplan for Energi og Klima fra oktober 2013 fremgår det, at
regeringen som led i initiativet Grøn Boligkontrakt fra aftaler om Vækstplan
DK vil gennemføre en analyse af mulighederne for at fremme finansiering via
realkredit og bankvirksomhed, herunder 1) om boligmarkedet er tilstrækkelig
transparent, så prisdannelsen afspejler bygningernes energitilstand, og der-
med sikrer, at rentable energirenoveringer bevarer deres værdi, når ejendom-
men skal sælges, 2) om energiforhold kan inddrages bedre i banker og real-
kreditinstitutters lånerådgivning og værdifastsættelse af ejendomme og 3) om
det ville være muligt at indgå aftaler om, i større omfang end i dag, at betale
investeringen i energirenovering over energiregningen.
Ministeren bedes redegøre for status på analysen for hvert af de tre punkter.
Ministeren bedes herunder redegøre for hvilke konkrete mål regeringen har
for hvert af de tre punkter og de konkrete mål for at fremme finansiering via
realkredit og bankvirksomhed generelt.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kim Andersen (V).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kim.Andersen@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karin Gaardsted
formand
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